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The method and measuring installation for determining the actual critical current 
values in superconductors, at helium temperatures, coming to the market from domestic 
and foreign manufacturers of composite wire, round or rectangular section, based on 
the Nb-Ti alloy, are considered. The results of the study confirming the operability of 
the measuring installation are presented.
According to the results of our research, the performance of this measuring unit 
for determining the actual values of the critical current was confirmed, and a more 
accurate measurement result can be obtained using modern precision digital measuring 
equipment. 
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В монографии сведены результаты научно-исследовательских работ, главным образом про-
веденных в МГТУ «СТАНКИН» за последний пятнадцатилетний период в содружестве с рядом 
отечественных предприятий машиностроения. Из всего многообразия технологических про-
цессов обработки металлов давлением в книге представлена тематика исследований, охваты-
вающая ресурсо- и энергосберегающие инновационные запатентованные технологии ковки, 
горячей и холодной объемной штамповки поковок. 
Книга предназначена для научных и инженерно-технических работников, преподавателей, 
аспирантов, студентов вузов и техникумов. Книга включает в себя 24 патента, инициированных 
автором за последние 15 лет.
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